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علیاکبرصالحی:نامههاییرابرایخریدآبسنگیندریافتکردهایم

علی اکبر صالحی در حاشــیه همایش »مقابله با آثار جنگ بر محیط زیســت« درباره فروش و انتقال مازاد آب ســنگین و برنامه ریزی برای آن گفت: همانطور که اعلام شده حدود 11 تن آب سنگین به عمان منتقل کرده ایم و این بدین 
ســبب انجام گرفته که طرف مقابل برای خرید آب ســنگین اعلام آمادگی کرده بود. وی اظهار کرد: ما برای خرید آب ســنگین از طرف مقابل نامه هایی را دریافت کرده ایم و این مقدار آب ســنگین را به عمان انتقال داده ایم. صالحی با 
تاکید بر اینکه جمهوری اسلامی ایران طبق تعهدات در برجام عمل می کند، افزود: انتظار داریم طرف مقابل هم به تعهدات خود عمل کند. رئیس سازمان انرژی اتمی اظهار کرد: تا امروز در برجام و امور فنی به خوبی پیش رفته ایم و 
مشکلی نداریم. حال در بحث تحریم ها برخی کندی ها از طرف مقابل مشاهده می شود که در ارتباط با عملکرد بانک های بزرگ است. البته وزارت امور خارجه پیگیر این موضوع است و فکر می کنیم آرام آرام این مهم حل و فصل شود. 
صالحی افزود: در مجموع تصور می کنیم برنامه برجام به خوبی تا امروز جلو رفته و امیدواریم در آینده با مشــکلی مواجه نشــویم. وی درباره این پرســش که تحولات آمریکا را در موضوع برجام چگونه ارزیابی می کند گفت: تصور می کنم 
زمانی که رئیس جمهور آمریکا در عمل ســکان مملکت را عهده دار شــود در چارچوب واقعیات عمل می کند چرا که برجام موضوع بین دو کشــور نیســت که طرف مقابل به تعهدات خود عمل نکند و تصور ما این اســت که مشکلی پیش 

نخواهد آمد. این موضوع بین المللی است و تصور ما این است که با مشکل چندانی مواجه نشویم. مسوولان و دولتمردان ما تصمیمات شان مبتنی بر هوشیاری و محاسبه لازم در تمامی ابعاد است.

وزیر اقتصاد در مجلس: 
به زودی نظام خزانه داری 

الکترونیک آغاز به کار می کند
مراسم معارفه ناصر همتی رییس جدید بیمه مرکزی 

با حضور علي طیب نیا وزیر اقتصاد و دارایی
وزیــر اقتصــاد و دارایی اظهار کرد: بــه زودی برای 
مدیریت مطلوب منابع و امکانات مالی، سامانه خزانه 

داری الکترونیک آغاز به کار خواهد کرد.
 علی طیب نیا که در پاسخ به سوال نماینده میاندوآب 
در خصوص نحوه هزینــه کرد منابع ماده 32 قانون 
اساســی در مجلس ســخن می گفت، اظهار کرد: 
تامین مالی و مدیریــت این فضا و ارتقاء جایگاه بازار 
ســرمایه،  توجه به تامین مالی خارجی، اصلاح نظام 
بانکی و بهبود شــرایط مالیاتی در این مسیر از برنامه 

های دولت است.
وی افزود: براســاس قانــون وزارت اقتصاد موظف 
اســت در مســیر هزینه کرد منابع مــاده 32 به عقد 
قرارداد با دستگاه های بهره بردار براساس همکاری 
ها و تاییدیه ها از سوی سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
اقدام کند و طراحی نظام بازپرداخت و مدیریت منابع 

را بر عهده بگیرد.
وی افزود: در اولین روز حضور در وزارت اقتصاد اقدام 
به تدوین سند راهبردی این وزارتخانه در اولویت قرار 
گرفت و در همین سند موضوع ماده 32 قانون مورد 
توجه جدی قرار گرفت. اما در این مســیر مشکلاتی 
وجود دارد،  یکی از این مشــکلات مســاله ضمانتی 
این ماده است که  همکاری سازمان امور مالیاتی در 
این حوزه راهگشاســت، همچنین بکارگیری نظام 
خزانه داری الکترونیک نیز در این مسیر یاری رسان 

ما خواهد بود.
وزیــر اقتصاد در بخش دیگر از صحبت های خود با 
بیان اینکه پیگیری مطالبات دولت و اجرای قوانین در 
این حوزه از اولویت های وزارت اقتصاد است، گفت: 
در این بخش شرایط متفاوتی نسبت به قبل حصول 
شده و کارگروهی نیز برای پیگیری ماده 32 تشکیل 
شده و از این رهگذر منابع حصول شده به خزانه 65 
میلیارد تومان تا پایان سال 92 بوده و در سال 93 این 
رقم به 116 میلیارد تومان رســیده و در سال 94 نیز 
با افزایش 2.5 برابری نسبت به سال92 این رقم به 
160 میلیارد تومان رسید،  که البته این میزان منابع 
کافی نیست اما نســبت به قبل شرایط مطلوب تری 

را نشان می دهد.
وی تصریــح کــرد: دولــت در مواجهــه بــا منابــع 
پرداخت شــده از محل اعتبارات ماده 32 مشکلات 
مختلفی دارد. از جمله این که شــرکت های دریافت 
کننــده تســهیلات حالت زیــان ده دارنــد و امکان 
بازپرداخت تســهیلات را ندارنــد. همچنین فقدان 
ضمانــت اجرایی در این ماده نیز یکی از مشــکلات 
اصلی اســت. اما دولت با رویکــرد مطلوبی در صدد 
اجــرای مــاده 32 قانون برنامه اســت و با همکاری 
 دســتگاه هــای مختلف ایــن موضــوع را پیگیری 

خواهد کرد.

رجانیوز نوشت:
روحانی در حالی لغو سخنرانی مطهری را »مایه شرمساری« خوانده که بیکاری، رکود، فساد اقتصادی و اختلاس، اذهان عمومی جامعه 

را به خود مشغول کرده و دولت هم طی بیش از سه سال فعالیت خود نشان داده که به جز وعده های مکرر درباره گلابی و سیب های 
خیالی که قرار است در سبد مردم قرار بگیرد، برنامه دیگری برای حل مشکلات مردم ندارد.

 عصر ایران نوشت:
این که آیت الله موحدی کرمانی گفته است مطهری ابتدا باید نظراتش را با رهبری تطبیق کند و برود پیش ایشان و بگوید من می خواهم 

این حرف ها را بزنم، قبل از آن که محدود کننده آزادی بیان یا نقدی باشد بر علی مطهری، موضع گیری آشکار علیه رهبر انقلاب و جایگاه 
رفیع رهبری در نظام جمهوری اسلامی است. تصور کنید که این سخن آقای موحدی کرمانی در رسانه های غربی منتشر شود و بخواهند 

به استناد همین سخن، علیه نظام تبلیغ کنند؛ آیا دستاویزی بهتر از این می شود به دست شان داد که بر اساس آن بگویند: ایها الناس و 
گاه باشید که در ایران باید قبل از حرف زدن  آی مسلمانانی که جمهوری اسلامی ایران می خواهد الگوی حکومتی تان باشد! بدانید و آ

پیش رهبر انقلاب بروید و به او بگویید که چه خواهید گفت و اگر تطبیق مواضع صورت گرفت و حرف تان تأیید شد، آنگاه می توانید در جمع 
نیز همان حرف ها را تکرار کنید!

 نامه نیوز نوشت:
در این دوره از انتخابات نیز بدون شک بزرگان و تئورسین های جریان اصلاحات می دانند که اگر کوچکترین اشتباهی را از خود نشان 
دهند جریان رقیب قدرت را در دست گرفته و امکان بازپسگیری قدرت نیز دیگر وجود ندارد برای همین با تامل بیشتر و تدبیر به مسیر 

ادامه خواهند داد.

عکس روزسایت نگار

 عیادت رهبر انقلاب 
 از آیت الله 
موسوی اردبیلی

خبرنامه
1395 مــاه  آذر   2 سه  شــنبه 

لاریجانی در صحن علنی مجلس:

اقدام دادستانی مشهد 
تأسف آور است

علی لاریجانی در نطق امروز )سه شــنبه( مجلس شورای اسلامی با تاســف آور دانستن اقدام دادستانی مشهد برای 
لغو سخنرانی نایب رییس مجلس شورای اسلامی و پلمب مکان سخنرانی، گفت: این رفتار موجب این همه بحث در 
کشور شد. رییس مجلس شورای اسلامی افزود: قانون گذار، شورای  تامین را برای بررسی همین امور در نظر گرفته 
اســت. فرضا اطلاعاتی به دادســتانی مشهد رسیده که این سخنرانی با مشــکل امنیتی مواجه خواهد شد، راه کار آن 
طرح موضوع در شورای تامین استان و تصمیم جمعی است. بنده نمی خواهم فعلا قضاوت نهایی داشته باشم چون 
سخنان دادستان محترم را نشنیده ام اما از روز قبل از اربعین که در جریان قرار گرفتم و موضوع را با رییس محترم قوه 
قضاییه در میان گذاشــتم، ایشان هم ترجیح امر را بحث در شــورای تامین و تصمیم گیری در آن می دانستند و آقای 
استاندار خراسان رضوی در تماس با این جانب گفتند »ما از نظر شورای تامین استان هیچ مشکل امنیتی پیش بینی 

نمی کنیم«. وزیر محترم کشور هم در روز اربعین همین معنا را بیان کردند.
لاریجانی ادامه داد: شورای تامین برای بررسی همه جانبه همین امور است که هر نهاد عضو اطلاعات دست یافته 
خود را مطرح کند تا در حکومت با نظر صائب و قاطع عمل شود.) احسنت احسنت نمایندگان مجلس را در پی داشت.(

وی متذکر شد:  این گونه رفتارهای تک روانه در مستندترین وجه آن خود عامل تفرقه و انشقاق در ساختارهای کشور 
و بروز اختلاف می شود که به هیچ وجه مصلحت کشور آن هم در شرایط حساس فعلی نمی باشد البته به نظر می رسد 
اســتانداران در این گونه موارد به عنوان رییس شــورای تامین اســتان و مسئول امنیت اســتان باید دستور صریح به 
نیروی انتظامی دهند و قبل از بروز حادثه جلوی این اقدامات را بگیرند. رییس مجلس شورای اسلامی با مامور کردن 
کمیسیون شوراها و امور داخلی، گفت: لازم است این کمیسیون ابعاد موضوع  و همچنین موارد مشابه را که در خبرها 
آمده است را رسیدگی و نتایج کار را به مجلس گزارش کند البته نظر مسئولان مربوطه در قوه قضاییه و دولت نیز باید 

اخذ شود و نظر جامع ارائه شود تا از تکرار این اقدامات در کشور جلوگیری شود.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری از نطق خود با تشکر از برگزاری باشکوه مراسم اربعین 
حســینی، گفت: مســلمانان اراده خود را در پیمودن راه حســین)ع( به جهانیان نشان دادند. گرچه برخی رسانه های 
بین المللی و منطقه ای در یک واکنش غیرحرفه ای در مقابل ســیل خروشــان عاشقان حسین)ع( لب فرو بستند اما 
چنین بغض رسانه ای از ارزش حرکت توفنده اربعین نمی کاهد. اربعین حسینی علاوه بر اینکه قلوب مومنان را متحول 
کرد در مقابل انحطاط و آشــفتگی اخلاقی و سیاسی دنیای غرب بار دیگر راهی نو در همبستگی اجتماعی بر مبنای 
معنویت و اخلاق را نشــان داد تا دل های دور افتاده از یکدیگر و مایوس از آینده بشــریت با دیدن اوج فداکاری و ایثار 
گاهی فطری خود را باز یابند. لاریجانی با آرزوی قبولی طاعات و عزاداری همه مسلمان به ویژه  مکتب حسینی خودآ
ملت عزیز، گفت: لازم می دانم از همت عالی حکومت و ملت عراق سپاســگزاری می کنم که با دقت و نظم ســلامت 
و آرامش راهپیمایان را فراهم کردند. همچنین از وزارت کشــور، اســتانداران مرزهای غربی و جنوبی کشور، سازمان 
حج و زیارت، نیروی انتظامی، سپاه پاسداران، هلال احمر، وزارت خارجه و اطلاعات و صدا و سیما و رسانه ها و سایر 

دستگاه هایی که در این عزم ملی شورآفرین انجام وظیفه کردند، تشکر و قدردانی می کنم.
رییس مجلس شورای اسلامی از مقامات مسئول خواست تا تمهیدات لازم هنگام بازگشت عزاداران تدارک دیده شود.
وی در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به سخنان مغرضانه رییس مجلس نمایندگان آمریکا، گفت: همانطور که 
نمایندگان محترم اطلاع دارند، پس از توافق هسته ای  جدای از چند کشور معاند و برخی جریان های داخلی آمریکا، 
عموم دولت ها و ملت ها با نگاه مثبت ابراز تمایل و همکاری های گســترده با ایران کردند اما از طرف دیگر حدود 50 
طــرح در مجلس نمایندگان آمریکا در تقابل این توافق مطرح شــد که در هفته گذشــته نیــز دو طرح از تصویب آنان 
گذشــت. نکته عجیب، اظهارات رییس مجلس نمایندگان آمریکا در این ماجرا بود که مدعی شد »ایران نقض برجام 
کرده است« به تصور اینکه با این بهانه اقدامات غیرمعقول و غیرمسئولانه خود را توجیه کند. حال ببینیم این ادعای 

رییس مجلس نمایندگان آمریکا  حتی در بین مسئولان آمریکایی قابل تایید است؟
نماینده مردم قم در مجلس شــورای اســلامی ادامه داد: در طول یک ســال و اندی که از توافق هسته ای می گذرد، 
حداقل 40 بار مقامات آمریکا و اتحادیه اروپا و نهادهای بین المللی در این باره و نحوه رفتار ایران اظهار نظر کرده اند. 
رییس جمهور آمریکا، وزرای خارجه و انرژی آمریکا، نماینده آمریکا در سازمان ملل و حتی سرویس تحقیقاتی کنگره، 
دبیرکل ســازمان ملل، مســئول سیاست خارجه اتحادیه اروپا و مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی هر یک چند بار 
درباره پایبندی ایران به تعهداتش بیانیه یا گزارش یا اظهارنظر کرده اند. حتی رییس جمهور آمریکا در پنجمین اظهارنظر 
تاییدی خود پس از انتخابات اخیر آمریکا اعلام کرد »استدلال اصلی مخالفان علیه توافق هسته ای این بود که ایران 
تقلب خواهد کرد و به تعهداتش عمل نخواهد کرد اما یک ســال است که دلیل و مدرک داریم که نشان می دهد ایران 
به تعهداتش عمل کرده و این فقط نظر من یا مشاورانم نیست، سازمان اطلاعاتی و ارتش هم این حرف را می زنند.«

لاریجانی افزود: آژانس بین المللی انرژی اتمی و مدیرکل آن در 13 مورد با صراحت پایبندی ایران به توافق هسته ای 
را اعلام کرده است. آژانس در اکتبر 2016 اینگونه نظر داد »من می توانم تایید کنم که ایران به تعهداتش پایبند بوده 
و ایران در حال انجام تعهداتی اســت که به جامعه بین الملل وعده داده اســت.« دبیرکل سازمان ملل اعلام کرد »من 
جمهوری اســلامی ایران را برای اجرای تعهدات هســته ای آن گونه که آژانس بین المللی انرژی هسته ای بیان کرد، 
تحسین می کنم.« موضوع پایبندی به تعهدات از جانب ایران در حدی تکرار شد که مسئول سیاست خارجه اروپا  یک 
ماه در نشســت وزرای خارجه 5+1 با ایران اعلام کرد »روند هماهنگی و همکاری ایران با آژانس انرژی اتمی بســیار 
عالی بوده است« رییس مجلس شورای اسلامی از رییس مجلس نمایندگان آمریکا پرسید: آیا این همه اظهارنظر در 
تایید انجام تعهدات ایران کافی نیست؟ این رفتار نمونه یک انسان غیرصادقانه است که رهبر معظم انقلاب اسلامی 
حضرت آیت الله خامنه ای )دامت( به حق بارها متذکر شــده اند که »به اینها و قول شــان نمی توان اعتماد کرد« البته 
شاید هدف این آقا که در انتخابات اخیر آمریکا با الفاظ موهنی درباره ترامپ موضع گیری کرد این است که شرایطی را 
فراهم آورد تا رییس جمهور جدید آمریکا از ابتدا با دردسر جدی مواجه شود چرا که روشن است ایران با اقدام متقابل 

آنان را سر عقل خواهد آورد.

وزیر کشور:

 کار دادستان مشهد 
درست نبود؛ پیگیری می کنیم

وزیر کشور در  نشست خبری خود که صبح امروز ) سه شنبه ( در محل وزارت کشور برگزار  شد، در پاسخ به سوالی 
درباره عملکرد وزارت کشــور در برگزاری مراســم اربعین گفت: بنده به نمایندگی از طرف دستگاه های متعدد باید 
توضیــح کاملتری نســبت به این مســئله بدهم، منتقل و جابجا کردن بیش از ٢ میلیــون نفر در بازه زمانی دو هفته 
ای کار ساده ای نیست. وی ضمن فدردانی از دولت عراق جهت همکاری با وزارت کشور گفت: امسال بیش از ٢ 
میلیون و ١٠٠ روادید صادر شد. بیش از ١٠ هزار اتوبوس فقط برای حمل و نقل زوار و بیش از ٢٣٠ هزار پارکینگ 
تعیین کردیم و  ١ میلیون ٦٢٠ هزار زائر تاکنون وارد کشور شده اند و هیچ مورد ترافیکی تاکنون گزارش نشده است.
وی در پاســخ به ســوال خبرنگار درباره حوادث مشــهد و اینکه چرا این حساســیت ها در خصــوص آلودگی هوا و 
مشکلات زایران در ورود به کشور عراق برای وزارت کشور وجود ندارد؟: اظهار داشت: هر موردی مسئولی دارد، 
همه اینها باید در جایگاه خودش بررســی شــود. در بحث رکود ما شــرایط خاصی داریم؛ الان دولت توانســته رکود 
منهای ٨/٥ را به منفی ٤/٤ برســاند. نگاه دولت ترجیح امری بر امر دیگر نیســت. خبرنگاری با اشــاره به نامه روز 
گذشــته رییس جمهور در پاســخ به نامه علی مطهری عنوان کرد در نامه آقای روحانی اشاره شده است، ورود افراد 
به مراکزحســاس،  توضیح بفرمایید منظور رییس جمهور از نفوذ افراد به مراکز حســاس چه بوده اســت؟ که وزیر 
کشــور در پاســخ گفت: منظور رییس جمهور را دســتگاه اطلاعاتی باید بررسی کند ، ایشــان هم نگفته قطعا نفوذ 
بوده ایشــان احتمال دادند.به هر حال ممکن اســت عده ای به دنبال اختلاف در کشــور و زیر سوال بردن اربعین 

باشند. بیان ایشان شامل دستور است.
خبرنگاری  از وزیر کشــور ســوال کرد که چرا قرار بود نشست علی مطهری در یک مکان دولتی برگزار شود؟گفت: 
اگر تشخیص رییس دستگاه این بوده که آن مکان اجاره داده شود مشکلی ندارد؛ مشکل خاص قانونی وجود ندارد  
و اگر عدالت و انصاف رعایت شــود اشــکالی ندارد. یعنی اینگونه نباشــد که به یکی اجاره داده شود و به یکی نه. به 
هر حال مکان اولی را دادســتانی لغو کرد  در حالیکه امنیت تامین شده بود و معاون سیاسی استانداری قول تامین 
امنیت را داده بود، وقتی مجوز صادر می شــود یعنی امنیت هم تامین خواهد شــد و مشــکل امنیتی وجود نداشته 

اســت، با رعایت انصاف و عدالت می شــود مکان دولتی را اجاره داد اما زمان انتخابات این اجازه داده نمی شود.
خبرنگاری از وزیر کشــور ســوال کرد گفتید صدور مجوز برای برگزاری تجمع و ســخنرانی بر عهده وزارت کشــور 
اســت اما در این چندسال تجمعات بسیاری در دانشگاه لغو شد، چرا برای آنها نشست نمی گذارید و اطلاع رسانی 
نمی کنید؟ که وزیر پاســخ داد:  ما دو جا تجمع داریم؛ یکی محدوده های دانشــگاه است که مسئولیت آن بر عهده 
خود دانشــگاه اســت و من هم به عنوان وزیر کشور حق ورود به دانشــگاه را ندارم، نیروی انتظامی هم حق ندارد.
شورای فرهنگی دانشگاه مجوز این برنامه ها را می دهد. در مساجد نیز اماکن مجور می دهد. رحمانی فضلی تاکید 
کــرد: آن جایی را ما مجوز می دهیم ١00درصد امنیت آن را تامیــن می کنیم و برای من فرقی نمی کند کدام گروه 

برگزار کننده اســت ما در وزارت کشور به قانون عمل می کنیم.
وی با اشاره به ماجرای لغو سخنرانی علی مطهری در مشهد یادآورشد: در مشهد مجوز گرفته شده بود. از نظر من 
به عنوان وزیر کشور این سخنرانی انجام می شد هیچ اتفاقی رخ نمی داد، مردم ما فهیم هستندو جمهوری اسلامی 
بســیار توانمند است. حالا ممکن است گزارشی از تجمع به مقام مسئول داده شود که آن مقام هم دادستانی باشد 
که احتمال بی نظمی داده باشــد، در این صورت مقررات می گوید مسئول امنیت داخلی وزیر کشور است و شورای 
امنیت کشور مسئول این امنیت است. در این شورا هم قوه قضاییه، هم سپاه و هم سایر قوا و نهادها نماینده دارند.
رحمانی فضلی ادامه داد: آقای مطهری هم به من تلفن کرد و گفت چنین اتفاقی افتاده است، با استاندار خراسان 
رضوی تماس گرفتم ایشــان گفت هم با اقای آملی لاریجانی و هم  علی لاریجانی و هم با دادســتان صحبت شده 
بود، ایشــان گفت همه قول مســاعد دادندو گفتند برگزاری این مراسم ایرادی ندارد . من گفتم شما همه مسئولیت 
را قبول کنید. اســتاندار گفت که  دادســتانی محل ســخنرانی را پلمپ کردهاست. ایشــان گفت جا را عوض کردم 

ه اما نمی دانســت که باز هم ممکن است مانع شوند. نیروی انتظامی  قــو بــط  ضا
قضاییه است و مکان را پلمپ کرده بود هرچند نمی توانست 

این کار را انجام دهد. متاســفانه این مشکل حل نشد 
و مراسم سخنرانی لغو شــد. موضوعی که می شد 

تمهیدات مناســبی برای ان مراسم اتخاذ شود 
و ســخنرانی صورت گیرد. وزیر کشور در ادامه 
بــا بیان اینکه همه باید خویشــتن داری کنیم، 
تصریح کرد:  تند کردن فضا مناســب نیست، 
همه باید بنشــینتد و چاره بیاندیشند. رحمانی 

فضلی یادآور شــد: در این مســئله باید استنباط 
دادســتان شنیده می شد، هرچند به نظر من این 
اســتنباط درست نیســت. الان نیروهای ما در 
مشــهد در حال بررسی این موضوع هستند اما 
رسانه ها و جناح ها هم بایدخویشتن داری کنند 

زیرا تند شدن فضا به نفع کشور نیست.


